
245

 第十二章·工  业
INDUSTRY

本章资料主要包括工业企业主要指标，规
模以上（即指年主营业务收入 2000 万元及以
上）工业企业单位数、主要经济指标和效益指
标，国有控股工业企业的主要经济指标和效益
指标，私营工业企业的主要经济指标和效益指
标，内资工业企业的主要经济指标和效益指标，

The data in this chapter cover the main indicators of 
industrial enterprises; the number, main economic indicators 
and benefit indicators of enterprises above designated size 
(enterprises with annual revenue from principal business 20 
million yuan and above); the main economic indicators and 
benefit indicators of state-holding industrial enterprises, private 
industrial enterprises, domestic-funded industrial enterprises, 

industrial enterprises with Hong Kong, Macao, Taiwan 
and foreign funds and large and medium-sized industrial 
enterprises; the output of major industrial products and their 
percentage to nation total in this year. The data in this chapter 
are sorted and provided by Division of Industry Statistics, 
Chongqing Municipal Bureau of Statistics.

外商投资和港澳台投资企业的主要经济指标和
效益指标，大中型工业企业的主要经济指标和
效益指标，主要工业产品产量以及占全国当年
产量的比重。本章资料由市统计局工业处整理
提供。

简要说明
BRIEF INTRODUCTION

表 12.1  工业企业主要指标（1978 －2021 年）     
              Major Indicators of Industrial Enterprises (1978-2021)

单位：万元 (10 000 yuan)

年    份

Year

单位数 
（个）

Number of 
Enterprises  

(unit)

从业人员
平均人数 
（人）

Average  
Emloyment  

(person)

工业总产值
Industrial Gross Output Value

绝对值

Value

指  数 
（上年 =100）

Index Preceding  
Year=100

1978 8037 951217 643444 100.0
1980 10963 998963 772307 104.6
1985 9924 1251649 1408126 117.2
1986 12454 1473491 1604215 104.1
1987 11556 1511086 1921043 112.4
1988 11303 1552189 2529674 116.1
1989 10976 1587712 2991130 102.4
1990 10763 1610473 2993490 100.7
1991 10780 1652984 3424558 111.8
1992 9693 1662144 4191279 116.3
1993 9083 1752822 5847377 118.2
1994 9713 1692108 7185418 115.4
1995 11474 1724173 7651109 115.2
1996 2332 1474400 7304148
1997 2210 1428600 7947952 114.4
1998 2000 1164200 7667894 100.7
1999 1975 1004400 8585525 118.9
2000 2040 907900 9623226 113.6
2001 2054 841900 10728325 115.5
2002 2072 820103 12283741 119.8
2003 2243 843341 15889928 126.7
2004 2634 900546 21427261 129.9
2005 2946 924204 25258684 118.6
2006 3214 968440 32142340 127.4
2007 3942 1082675 43632489 133.6
2008 6119 1321310 57558984 129.3
2009 6412 1372758 67729015 115.2
2010 7130 1465587 91435532 128.4
2011 4778 1457566 118470581 128.2
2012 4985 1549702 130951235 118.0
2013 5559 1694189 157854080 114.5
2014 6158 1771250 187823331 114.6
2015 6608 1819621 214000118 112.4
2016 6782 1852580 239065803 110.2
2017 6684 1690124 211732144 114.4
2018 6437 1578325 206470086 102.9
2019 6694 1513645 212956473 106.8
2020 6938 1521512 227955096 106.7
2021 7314 1533890 264935390 115.8

注：1）本表统计口径 1996 年以前为全部独立核算工业企业，1996 年 -2006 年为全部国有及规模以上（即年主营业务收入在 500 万元及以上）非国有工业企业，
             2007 年为规模以上（即年主营业务收入在 500 万元及以上）工业企业 ,2011 年为规模以上（即年主营业务收入在 2000 万元及以上）工业企业（下表同）。
        2）工业总产值的绝对值按现价计算。由于工业统计制度变更，工业总产值指数 2003 年及以前按可比价计算，2004 年起按现价计算。
        3）2018 年同期总产值、主营业务收入、利润总额及产品产量数据根据有关制度规定进行了修订，增速按照可比口径计算。
Note: a) The statistic scope of this table is all the industrial enterprises with independent accounting system before 1996, is all the state-owned industrial enterprises and non-state-owned industrial 
              enterprises over designated size (with annual revenue from principal business 5 million yuan and above) from 1996 to 2006, and is the industrial enterprises over designated size (with annual 
              revenue from principal business 5 million yuan and above) in 2007 and is the industrial enterprises over designated size (with annual revenue from principal business 20 million yuan and above) 
              in 2011 (the same below).
          b) Gross output value of industry are calculated at current prices. As industry statistic system has been changed, the index of industrial gross output value in 2003 and previous years is calculated 
               at constant prices, while the index is calculated at current prices since 2004. 
          c) Since 2018, gross output value, revenue from principal business, total pre-tax profits and output of products are adjusted in accordance with related regulations, and the growth rate are 
               calculated by comparable scope.




